

Ada padi semuanya jadi

— SIRI 32

DALAM perkara janji orang tua - tua dulu amat mengambil berat dan perhatian dengan sungguh - sungguh, kerana menunaikan janji adalah salah satu dari perkara amanah yang amat penting. Salah satu ungkapan pepatahnya berbunyi:-

Janji dibuat dimuliakan
Dalam janji digaduhkan
Sampai janji ditepati

Kerana itu bila saja selesai istiadat pinang-meminang ini berlangsung, maka janjipun dibuat untuk menetapkan hari melangsungkan perkahwinan dan lain - lain yang berkaitan dengan kenduri kendara, mas kahwin, hantaran dan sebagainya, biasanya di kampung - kampung zaman dahulu masa yang sesuai ialah selepas menuai padi kerana waktu itu keadaan ekonomi orang kampung agak baik, ada pepatahnya yang menyebutkan:

Ada padi semuanya jadi



Ada emas semuanya kemas.
Tidak seperti sekarang musim berkahwin biasanya waktu cuti sekolah

dan amat kerap pula di hujung - hujung tahun, kerana:

Lain dulu lain sekarang.

Kerana waktu ini bukan saja sekolah bercuti panjang, tetapi juga banyak orang mengambil cuti hujung tahun.

Bila selesai peringkat pertama iaitu pinang-meminang, maka menjadi tanggungjawab kedua ibu bapa menyampaikan pula kepada orang yang dituakan iaitu Buapak yang menjadi ketua anak buah dalam suku atau waris berkenaan tentang pertunangan anaknya dan meminta restu untuk satu lagi peringkat istiadat iaitu yang dipanggil 'mengembang cincin.'

Istiadat yang dipanggil 'mengembang cincin' ini diadakan lebih besar lagi dari istiadat meminang. Kalau meminang hanya terbatas kepada ibu bapa, bapa saudara dan keluarga terdekat saja. Maka istiadat mengembang cincin

ini akan dijemput selain dari Buapak yang termesti, maka orang - orang yang dipanggil 'tempat semenda' iaitu orang - orang lelaki dalam suku waris berkenaan kaum keluarga terjauh dan termasuk orang muda - muda dan tidak ketinggalan orang - orang perempuan juga turut diundang. Biasanya diadakan kenduri kecil di rumah ibu bapa. Datuk Lembaga turut dijemput, walaupun dalam istiadat ini bukan urusannya kerana dari segi adatnya urusan 'mengembang cincin' ini adalah tertentu tanggungjawab Buapak.

Biasanya dalam istiadat ini cincin berkenaan akan diedarkan kepada tempat semenda, orang - orang perempuan yang berkeluarga serta sekalian yang hadir sebagai syarat untuk dilihat dan disaksikan bersama. Ketika cincin ini diedarkan dari satu tangan ke satu tangan usik-mengusik sering terjadi terutama dari anak - anak muda.